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Bestyrelsesmøde, Frederikssund 
Nord 

   

 

Dagsorden til møde 

Den 26. april 2021 kl. 19.00-21.00 Børnehuset Skuldshøj   
 

MØDEDELTAGERE  

Thomas Lyhne, Fjordtoppen 

Rasmus Jensen, Skuldshøj - Afbud 

Mette Rasmussen, Højvang 

Morten Naustrup, Toftelund 

Flemming S. Nielsen, Troldehøjen 

Charlotte Hansen, Ådalen 

Stine K. Steffensen, Mariendal 

Maria Westermann, Lærkereden 

Julie Kühne, Pilehaven - Afbud 

Michelle Hindse, Stenhøjgård 

Ida Skovsbo, Dagplejen 

 

Opret et nyt dagsordenspunkt ved at klikke på 

tabulator-tasten på dit tastatur to gange. 

Tarab Al-Farissi - personalerep., 

Skuldshøj 

Camilla J. Petersen – personalerep., 

Dagplejen 

Pernille Vangsmark – lederrep., 

Skuldshøj 

Majbrit Hansen, områderleder 

 

 

 

 Dagsorden 
 

Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden 

- Dagsorden godkendes 

- Referent: Maria W. Smith 

 

Underskrivning af tavshedspligt 

 

 

 

Sag nr. 2  Høring børn- og ungepolitik 

- Der skal udarbejdes et høringssvar. Bilag medsendt 

Udkast til høringssvar forfattes af Maria W. Smith og videresendes til Flemming 

og Majbritt for gennemsyn. høringssvar skal sendes d.7.maj. Vi drøfter: 
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- Den nye børne- og ungepolitik er udfærdiget uden medarbejderinddragelse. 

Det er tydeligt at politikken lægger sig op ad den nye styrkede læreplan. 

Politikken har til hensigt at favne en bred gruppe, fra de nyfødte til de unge på 

tærsklen til voksenlivet (0-18 år). 

 

- Vi er i forældrebestyrelsen enige om, at når man gennemlæser politikken, 

som består af de 4 områder ‘Alle børn og unge skal have en god start på livet’, 

‘Alle børn og unge skal mødes med lydhørhed og i øjenhøjde’, ‘Alle børn og 

unge har rettigheder og medbestemmelse’ og ‘Alle børn og unge skal have en 

plads i fællesskaber’ kan man ikke være uenig i disse punkter. Punkterne 

repræsenterer et omsorgsfuldt, anerkende og styrkende børnesyn. Politikken 

er i dens nuværende form blot en politik, og hvordan man rent faktisk fra 

Frederikssund Kommunes side tænker at realisere politikken ude i børnene og 

de unges hverdag, så de gode hensigter kommer til at omfatte alle børn og 

unge er umiddelbart fraværende i skrivet, og det er vi selvfølgelig nysgerrige 

på at få Frederikssund Kommune til at uddybe. 

 

- Det fremgår af politikken at “Alle, der arbejder med og for børn og unge i 

Frederikssund Kommune skal arbejde med at omsætte børne- og 

ungepolitikken i konkrete handleplaner, indsatser og aktiviteter” men præcis 

hvordan fremgår ikke. Den nye børne- og ungepolitik opleves derfor af os, 

som en intention om at synliggør gode værdier på det børne/ungepolitisk 

område. I vores møde med det fagprofessionelle personale ude i 

institutionerne, er vores primære oplevelse, at de fagprofessionelle i 

Frederikssund Kommune efterlever allerede disse værdier i deres praksis og 

møde med børnene/de unge. Derfor synes umiddelbart ikke at der er noget 

nyt under solen for os i den sammenhæng. Det vi hæfter os ved er det 

gentagende ordvalg ‘alle børn/unge’ - dvs. også de, som har behov af 

specialpædagogisk karakter. Det er vores fælles oplevelse at netop disse børn 

og unge ikke altid bliver mødt og tilbudt den rette hjælp de faktisk behøver i 

Frederikssund Kommune, bl.a. fordi de skal inkluderes i det almene miljø og at 

der kun sjældent følger de nødvendige ekstra ressourcer med fx i form af 

specialpædagogisk støtte. Samtidig med at man fx har nedlagt Stjernen (et 

specialpædagogisk tilbud for børn med autisme) og har overført 20% special- 

og udviklingspædagogernes ressourcer fra dagtilbud til skoleområdet, sender 

man denne politik i høring uden at tydeliggør hvor ressourcerne til at realisere 

denne politik skal hentes. De gråzonebørn/unge hvor de fagprofessionelle 

tænker, at der er behov for mere end et alment dagtilbud, hvordan vil vi 

imødekomme dem med den rette hjælp, sådan at de også får en god start på 

livet, mødes af lydhørhed i øjenhøjde, oplever medbestemmelse og 

tilhørsforhold i et fællesskab? Dette er naturligvis ikke blot et spørgsmål om at 

øge antallet af ‘varme hænder’ men også at de fagprofessionelle, som skal 

varetage specialpædagogiske opgaver oplever, at de har den rette viden og 

erfaring for faktisk at kunne løfte opgaven omkring børn og unge med 

vidtgående behov. Når der ikke er de rette specialpædagogiske ressourcer til 

rådighed, kommer opgaven let til at ligge ude i de almene dagtilbud uden 

ekstra normering og uden specialpædagogisk kompetence, og vi risikerer at 

havne i lidt af et lotterispil fx ift. om man i det enkelte dagtilbud er heldig at 
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have pædagoger med efteruddannelse indenfor det specialpædagogiske 

område.  

 

- Vi i forældrebestyrelsen Nord ser derfor at den nye børne-ungepolitik bygger 

på gode hensigter men at det er urealistisk at realisere den med de 

eksisterende ressourcer. Hvis ikke man ønsker at tilføre ekstra ressourcer til 

børneungeområdet for netop at kunne realisere politikken for alle børn og 

unge, synes det langt mere troværdigt at der i politikken stod ‘vi vil hjælpe så 

mange børn og unge som det er muligt med de allerede eksisterende  

ressourcer’. 

 

Sag nr. 3  Orientering 

 

Fra Majbritt: 

- Dagplejen: Det er svært at se hvordan der kan arbejdes for en fælles 

dagpleje med den eksisterende ledelsesstruktur. Dagplejen er på nuværende 

tidspunkt repræsenteret i bestyrelsen, hvorfor der sidder én repræsentant for 

dagplejen i hver af de fire forældrebestyrelser. Dagplejen burde måske have 

sin egen bestyrelse sådan at de kunne udvikle sig i en fælles retning.  

 

- 2.2 mio. kr. til at videreføre projekt ‘Børn i udsatte positioner’ i Skuldshøj. 

Midlerne tildeles af Socialstyrelsen til at løfte kvaliteten for udsatte børn. Læs 

mere her: https://www.frederikssund.dk/service/Nyheder/2021/april/ 

puljemidler-har-loeftet-boernehuset-skuldshoej  

 

- Børnehusene Stenhøjgård og Troldehøj skal deltage i projektet ‘‘Børn i sund 

balance’. På sigt skal flere dagtilbud deltage. Mere herom i nyhedsbrev til  

forældrene efter sommerferien. 

 

- 2 naturkonsulenter ansat fra 1 juni 2021. 

 

- Budget 2022 i høring 23/8-5/9. 

 

- Personalet arbejder endnu hårdt ude i dagtilbuddene grundet Corona. De 

fleste steder afleveres børnene endnu ude på legepladserne, og kun få steder 

kan man komme ind som forælder og aflevere.  

 

- Den nye styrkede læreplan afleveres d.30/6. Efter den er færdigudviklet og 

evalueret, vil den blive lagt på Frederikssunds hjemmeside tilgængelig for alle. 

 

Fra Flemming: 

- Flemming har været til møde med forvaltningen og mødt den nye centerchef. 

Her er det muligt for Flemming/forældrebestyrelsen at få info fra området. De 

drøftede bl.a. ønsket om bedre overgange fra dagtilbud til skole, madordning 

og covid-19. Det foreslås at Flemming medtager problematikken omkring 

ledelsesfordelingen på dagplejeområdet til næste møde med forvaltningen. 
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Sag nr. 4  Mad i børnehusene 

- Udover at vi gerne vil drøfte mulighederne for en fælles madordning ude i 

børnehusene, fordi vi oplever at mange medforældre efterlyser en sådan 

ordning, ser vi også en fælles madordning et godt pædagogisk tiltag, da den 

kan være med til at skabe samtale, fællesskab og øget lighed for børnene. 

 

- God idé at vi spørger vores respektive pædagogiske ledere ude i 

børnehusene, hvordan de ser at en god madordning ville kunne se ud/hvad 

ønsker de sig? Dette ville også være et godt punkt for de enkelte husråd at 

drøfte. OBS: Opgave til alle medlemmer af bestyrelsen: Få vækket husrådene 

til live, hvis de har ligget i Corona-dvale ved at tage fat i jeres pædagogiske 

ledere, og få dem til at drøfte ønsker og mulige udformninger for en fælles 

madordning.  

 

- I Egedal benytter de Fru Hansens kælder på daginstitutionsområdet. Stine 

kontakter Fru Hansens kælder for mulig pris, blot for at vi får en idé om et evt. 

prisleje. 

 

- Forældrebestyrelsen kan beslutte at der skal være en madordning, men kun 

forvaltningen kan ansætte. Så hvordan kan vi få forvaltningen med på en 

sådan idé? 

 

- Skal man gå politisk til værks, og forsøge at få en lokalpolitiker med på 

idéen, bl.a. i henhold til at gøre Frederikssund Kommune mere attraktiv for 

tilflyttere? Fx tilbyder alle de omkringliggende kommuner Halsnæs, Egedal, 

Hillerød, Gribskov madordning på dagtilbudsområdet. 

 

- Til inspiration kan man læse dette notat som Allerød kommune har lavet i 

2018 over bl.a. pris, ekstern levering vs. egen produktion: 

https://www.alleroed.dk/Files/Files/Dagsordener/committe 

e_189418/agenda_356408/documents/4230909c-fe70-4c04 

-8997-08b5ee0f295a.pdf 

 

Sag nr. 5  Eventuelt 

 

 


